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Protokół Nr XIX/2012 

 

z XIX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 28 listopada 2012 r. 

 

Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14
00 

do godziny 18
15

. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych, nieobecność 1 radnego została 

usprawiedliwiona.  

W sesji udział wzięło 7 pracowników urzędu gminy, 2 zaproszonych gości oraz 10 

osób zainteresowanych obradami. 

 

 

Listy obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XVIII Sesji Rady Gminy. 

5. Analiza funkcjonowania systemu oświaty w gminie Zławieś Wielka. 

6. Sprawozdanie z działalności jednostek OSP działających na terenie gminy. 

7. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2012 rok, 

2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

3) w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości, 

4) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego, 

5) w sprawie opłaty targowej, 

6) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych               

i zwolnień w tym podatku, 

7) w sprawie wysokości opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie, 

8) w sprawie obwodów głosowania, 

9) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Zławieś Wielka, 

10)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części działek położonych w centralnej części miejscowości Stary 

Toruń oraz dla części działek położonej w zachodniej części miejscowości Czarnowo 

– gmina Zławieś Wielka 

11)  w sprawie ogólnodostępności boiska w miejscowości Rzęczkowo objętego 

wnioskiem o dofinansowanie pn. „Budowa boiska wielofunkcyjnego w miejscowości 
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Rzęczkowo” w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi” objętego Programem 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013. 

8. Informacja o pracy wójta między sesjami. 

9. Wolne wnioski i zapytania. 

10. Zamknięcie obrad XIX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

 

Ad. 1 Otwarcie obrad.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Przywitała radnych, wójta wraz z pracownikami urzędu gminy, kierowników jednostek 

podległych, osoby zainteresowane obradami, sołtysów oraz zaproszonych gości.  

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Na podstawie listy obecności stwierdziła, że sesja jest władna do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Ad. 3 Przyjęcie porządku obrad. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Odczytała poprawiony porządek obrad. Poinformowała radnych, że do porządku obrad dodaje 

się 2 uchwały: w sprawie wysokości opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie oraz 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części działek położonych w centralnej części miejscowości Stary Toruń 

oraz dla części działek położonej w zachodniej części miejscowości Czarnowo – gmina 

Zławieś Wielka.  Zaproponowała, aby ze względu na nieobecność inspektor oświaty omówić 

najpierw temat dotyczący sprawozdania z działalności jednostek OSP działających na terenie 

gminy, a punkt 5 przesunąć do czasu pojawienia się na sali obrad pani inspektor.  

 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4 Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Gminy. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała czy radni mają uwagi do protokołu z ostatniej sesji. Z uwagi na to, że nikt z radnych 

nie zgłosił zastrzeżeń do protokołu przeprowadzono głosowanie.  

Protokół z XVIII sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 6 Sprawozdanie z działalności jednostek OSP działających na terenie gminy. 

Robert Babiarz – prezes OSP w Złejwsi Wielkiej 

Przedstawił sprawozdanie z działalności OSP na terenie gminy. Sprawozdanie w załączeniu 

do protokołu. 

Piotr Pawlikowski – radny 
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Zapytał, jak na ternie gminy działa system DSP, ponieważ słyszał informacje, że po zmianie 

operatora przez urząd gminy były problemy.  

Robert Babiarz – prezes OSP w Złejwsi Wielkiej 

Potwierdził te informacje. Dodał, że po wezwaniu fachowców sygnał trochę się poprawił. 

Poinformował obecnych, że jeśli zajdzie taka potrzeba dokupiona zostanie antena ze 

wzmacniaczem.   

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, czy na ternie gminy są jeszcze jednostki, które ekwiwalent za działania OSP 

przeznaczają indywidualnie strażakom. 

Robert Babiarz – prezes OSP w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że nie ma już takich jednostek. Środki te wykorzystuje się na zakup sprzętu 

oraz umundurowania. Ekwiwalent wpłacany jest do wspólnej kasy.  

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, czy na ternie gminy działa system ochrony stosowany w sytuacjach nadzwyczajnych.  

Robert Babiarz – prezes OSP w Złejwsi Wielkiej 

Odpowiedział, że nie ma takiego systemu. Jednostki OSP są w kontakcie z Centrum 

Zarządzania Kryzysowego w Toruniu i przy większych zadaniach współpracują.  

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił komendanta gminnego OSP Andrzeja Michalskiego, aby przedstawił działalność 

jednostki OSP Łążyn oraz poinformował o przygotowaniach do obchodów stulecia istnienia. 

Andrzej Michalski – komendant gminny OSP  

Poinformował radnych o działalności Ochotniczej Straży Pożarnej w Łążynie, dodał, że jest 

to jedna z najstarszych jednostek w gminie. Z roku na rok znacznie rozwija swoją działalność. 

Ochotnicy sami zmodernizowali wiele urządzeń, aby przystosować je do obecnych potrzeb. 

Samochód, który jest w posiadaniu jednostki jest mniej wart niż wyposażenie i sprzęt, który 

się w nim znajduje. Wyposażenie oraz sprzęt zostały zakupione ze środków pozyskanych 

przez jednostkę od sponsorów itp. Jednostka przygotowuje się do pracy w systemie KSRG. 

Podpisano już wstępne umowy i w najbliższym czasie OSP Łążyn wejdzie do Krajowego 

Systemu Ratowniczo Gaśniczego. Jednostka zrzesza między 60 – 70 ochotników. Na obchody 

stulecia działalności zaproszeni zostaną przedstawiciele różnych władz oraz sponsorów. 

Zorganizowanie tego przedsięwzięcia nie należy do łatwych, ponieważ należy dopasować 

termin, aby wszyscy mogli skorzystać z zaproszenia. Świętowanie stulecia OSP Łążyn 

pomoże promować jednostkę i jej działalność.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Wyraziła zadowolenie z pracy i zaangażowania ochotników straży pożarnej w Łążynie. 

Dodała, że wójt wraz z radą gminy przychylnie patrzy na dofinansowanie działalności 

jednostki. W imieniu całej rady oraz własnym podziękowała druhowi prezesowi i druhowi 

komendantowi za bardzo duże zaangażowanie w działalność Ochotniczej Straży Pożarnej na 

terenie gminy. 
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O godzinie 14: 50 ogłoszono 10 minutową przerwę. 

Ad. 7 Podjęcie uchwał. 

 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poprosiła pracownika urzędu o omówienie pierwszego projektu uchwały.  

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Na podstawie uzasadnienia do uchwały omówiła uchwałę zmieniającą budżet gminy Zławieś 

Wielka na 2012 r. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Otworzyła dyskusję nad uchwałą. 

Andrzej Pyzik – radny  

Zapytał, dlaczego koszty finansowania orkiestry dętej są takie wysokie, czy nie da się nic 

zrobić, aby je obniżyć i dlaczego orkiestra dęta została przeniesiona do Zespołu Szkół w 

Rzęczkowie.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że dyrektor ZS w Rzęczkowie w porozumieniu z dyrektorem GOKiS-u 

przejęła finansowanie i prowadzenie Gminnej Orkiestry Dętej. Niestety w wyniku tej zmiany 

nie przeniesiono środków na finansowanie orkiestry do ZS w Rzęczkowie, a GOKiS zyskał 

kwotę ponad 23 tys. zł. W budżecie szkoły powstał niedobór na tę kwotę, dlatego teraz należy 

go pokryć. Kwota ta została wykorzystana na wynagrodzenia dla instruktorów. Dodał, że 

można zastanowić się nad tym, aby poszukać rozwiązań w celu zmniejszenia kosztów, ale aby 

orkiestra mimo tego funkcjonowała, ponieważ zrzesza wiele chętnych młodych osób. 

Powiedział, że pan Kędzierski pisze program w celu pozyskania dodatkowych środków z 

zewnątrz na zakup nowych instrumentów. Stwierdził, że nie jest w stanie powiedzieć więcej 

w tym temacie, ponieważ nie śledził szczegółowo ile pan Kędzierski pracuje w szkole, a ile 

godzin pracuje z orkiestrą. Powiedział, że zorientowana w temacie powinna być pani 

Dyrektor ZS w Rzęczkowie, która przedstawiła w formie pisemnej poniesione koszty.  

Andrzej Pyzik – radny  

Poprosił o wyjaśnienie, dlaczego są to tak wysokie kwoty. Być może pan Kędzierski 

powinien być zatrudniony w innej formie, ponieważ w tej sytuacji wydaje się lekką ręką dużą 

kwotę na orkiestrę, a w budżecie brakuje środków na boiska czy place zabaw. Dopytywał, czy 

instruktor musi być na etacie nauczyciela, czy można nawiązać z nim stosunek pracy w innej 

formie, która znacznie obniżyłaby koszty.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Przyznała, że ona oraz nikt z radnych nie widział kalkulacji przedstawionej przez dyrekcję ZS 

w Rzęczkowie. Złożyła wniosek, aby dopuścić do głosu panią dyrektor ze szkoły w 

Rzęczkowie oraz dyrektor GOKiS-u.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania radni jednogłośnie przyjęli wniosek 

przewodniczącej. 
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Justyna Brzozowska – skarbnik gminy 

Przedstawiła koszty poniesione na utrzymanie instruktorów zajmujących się orkiestrą. 

Andrzej Pyzik – radny  

Nie był pewien czy dobrze usłyszał, zapytał więc czy chodzi o kwotę na godzinę, czy za 

nadgodziny. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Odpowiedziała, że musi chodzić o nadgodziny, ponieważ pan Kędzierski jest zatrudniony, 

jako nauczyciel i na pewno kwoty te wynikają z Karty Nauczyciela.  

Andrzej Pyzik – radny  

Odpowiedział, że w takiej formie jest to wyciągnięcie pieniędzy z budżetu. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Powiedziała, że szkoda, że nie pojawiła się jeszcze na sesji inspektor oświaty, ponieważ na 

pewno lepiej mogłaby wyjaśnić tę sytuację. Dodała, że mówiło się o ograniczonej liczbie 

nadgodzin, a w tym przypadku wynika, że nadgodziny pana Kędzierskiego wynoszą bardzo 

dużo.   

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że nie zna się na tym dokładnie, ale zasady finansowania instruktorów zostały 

przeniesione tak samo jak było w ubiegłych latach. Tak samo również było w GOKiS-ie. 

Dodał, że radny podjął tę rozmowę w celu wyjaśnienia całej sytuacji. Pani skarbnik do 

budżetu wprowadziła tę zmianę zgodnie z tym, co przedstawiła pani dyrektor ZS w 

Rzęczkowie, niestety przedstawiona kalkulacja nie została sprawdzona i przeanalizowana. 

Powiedział, że domyśla się, że jest jakaś lista obecności na podstawie, której można 

sprawdzić czas pracy pana Kędzierskiego.  Stwierdził, że pan Krzysztof zatrudniony jest z 

Karty Nauczyciela nie wie, co prawda czy jest to nauczyciel mianowany czy kontraktowy, ale 

w takim przypadku nadgodzina dużo kosztuje. Gdyby był zatrudniony, jako instruktor po 

wygranym konkursie, o czym mówił radny Pyzik, to zatrudniono by go na podstawie umowy 

o pracę, a koszty znacznie by się obniżyły. Pan Marczyński drugi instruktor zajmujący się 

orkiestrą zatrudniony jest na podstawie umowy zlecenia, otrzymuje 500 zł wypłaty, więc w 

tym przypadku jego wynagrodzenie nie jest liczone na podstawie Karty Nauczyciela. Pan 

Kędzierski otrzymał dużo wyższe wynagrodzenie, ponieważ było liczone na tej właśnie 

podstawie. Dodał, że jeśli na sesji pojawi się pani inspektor ds. oświaty będzie mogła lepiej 

wytłumaczyć kwestię zatrudnienia z Karty Nauczyciela oraz ilości nadgodzin.   

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Nasunęło jej się pytanie, czy pan Marczyński jest również nauczycielem. Zapytała, czy kiedy 

pan Kędzierski był zatrudniony przez GOKiS miał pensum obliczane na podstawie Karty 

Nauczyciela, czy pracował na podstawie umowy zlecenia.  

Małgorzata Jaśkiewicz – dyrektor ZS w Rzęczkowie 

Powiedziała, że orkiestra została przyjęta do struktur szkoły na tych samych zasadach, które 

funkcjonowały w GOKi-S oraz na tych samych warunkach finansowych. Żaden z 

instruktorów nie dostał ani złotówki więcej. Kwestią rozważań, była tylko forma zatrudnienia 

pana Kędzierskiego, po których postanowiono zatrudnić go na podstawie Karty Nauczyciela. 
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Ma określoną ilość godzin, za którą pobiera wynagrodzenie, ale pracuje ponadto w wolnym 

czasie. Poinformowała radnych o szerokiej działalności orkiestry i dodała, że zdarzyło się, że 

zespół występował nawet poza granicami kraju. Stwierdziła, że należy zastanowić się nad 

tym, jak ogromny sukces osiągnęli instruktorzy, ponieważ od powstania zespołu przewinęło 

się przez niego ok. 59 dzieci. Decyzja o przejęciu orkiestry do ZS w Rzęczkowie była trafna, 

ponieważ zespół tworzy większość dzieci z tej szkoły. Jest to udogodnienie, ponieważ 

technicznie łatwiej jest zaplanować zajęcia dla dzieci, które są na miejscu i nie muszą 

dojeżdżać. Pan Kędzierski tworzył orkiestrę od podstaw i ma duży wpływ na młodzież, z 

którą pracuje od samego początku. Dodała, że takich entuzjastów jak pan Krzysztof jest mało 

pozyskuje on środki z zewnątrz, aby dofinansować działalność i bardzo stara się, aby dalej się 

orkiestra rozwijała. Dlatego nie jest łatwo zastąpić automatycznie jednego człowieka drugim. 

Pan Kędzierski bardzo się poświęca dla młodzieży, co można zauważyć po osiągniętych 

sukcesach zespołu. Jej zdaniem trudno jest powiedzieć, czy wynagrodzenie instruktora jest 

niskie czy wysokie, ponieważ jak wiadomo kultura nie przynosi nigdy określonego dochodu. 

Dodała, że ostatnio zespół wystąpił na rozdaniu stypendium Prezesa Rady Ministrów w 

Bydgoszczy, na którym przyjęła gratulacje od wice wojewody.  

Andrzej Pyzik – radny  

Poprosił, aby pani dyrektor GOKiS-u wypowiedziała się, dlaczego orkiestra została 

przeniesiona do ZS w Rzęczkowie. 

Maria Karpińska – dyrektor GOKiS 

Pan Kędzierski oraz pan Marczyński byli zatrudnieni przez poprzednia panią dyrektor na pół 

etatu. W kulturze Pol etatu wynosi ponad 80 godzin, natomiast Pan Kędzierski w ZS w 

Rzęczkowie został zatrudniony z Karty Nauczyciela, co wynosi 9 godzin. Jako dyrektor 

GOKiS chciała dołożyć instruktorom więcej zadań oprócz prowadzenia orkiestry. Nie 

wyrazili oni zgody, ponieważ twierdzili, że nie mają czasu pracować na pół etatu 80 godzin 

miesięcznie. Dlatego korzystnym dla nich było to, że orkiestra została wciągnięta w struktury 

ZS w Rzęczkowie. Powiedziała, że skoro instruktorzy mieli podpisaną umowę z dyrektorką 

GOK-u to jej zdaniem praca powinna być wykonywana w GOK-u, a nie jak to się odbywało 

w ZS w Rzęczkowie. Jako dyrektor GOKiS-u nie miała ona kontroli nad pracą instruktorów. 

Dlatego stało się tak, że orkiestra została przeniesiona do ZS w Rzęczkowie wraz z 

instruktorami.  

Andrzej Pyzik – radny  

Dopytywał, czy pan Marczyński jest zatrudniony również, jako nauczyciel. 

Małgorzata Jaśkiewicz – dyrektor ZS w Rzęczkowie 

Odpowiedziała, że pan Marczyński nie jest nauczycielem, nie pracuje na podstawie Karty 

Nauczyciela i jest zatrudniony na umowę zlecenie.  

Andrzej Pyzik – radny  

Zapytał, czy orkiestra musi być prowadzona przez nauczyciela zatrudnionego na podstawie 

Karty Nauczyciela, ponieważ to generuje dodatkowe koszty. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Odpowiedziała, że w tej chwili na pewno nikt nie jest wstanie odpowiedzieć jednoznacznie na 

to pytanie. Jej zdaniem, nie trzeba zatrudniać pana Kędzierskiego z Karty Nauczyciela, 

ponieważ można zatrudnić instruktora na umowę zlecenie. Wyraziła zadowolenie z tego, że 
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mamy orkiestrę gminną, że reprezentuje ona gminę na zewnątrz, ale dodała, że należy 

zastanowić się nad zatrudnieniem instruktorów, ponieważ są to duże koszty. Powiedziała, że 

osobiście jest przeciwna temu, żeby orkiestrę zlikwidować. Powiedziała, że rozumie niepokój 

radnego Pyzika, ponieważ wciąż w budżecie są braki, a środków nie ma tyle, żeby wszystkich 

zadowolić. Jej zdaniem to, co minęło należy sfinansować. Można pomyśleć, aby w przyszłym 

roku zmienić zasady zatrudnienia instruktora. Trzeba z Panem Kędzierskim uzgodnić, czy 

wyraża chęć pracy na takich a nie innych zasadach. Nie może być takiej sytuacji, że ktoś 

wykonał określone zadanie, a nie zostanie mu za to wypłacona pensja. Powtórzyła, że można 

zastanowić się nad kwestią funkcjonowania orkiestry w przyszłym roku. Powiedziała, że 

kiedyś była mowa o tym, żeby nauczyciele nie mieli tylu nadgodzin, a w tym przypadku 

akurat jest inaczej.  

O godzinie 15: 20 Na salę obrad weszła inspektor oświaty pani Małgorzata Kapsa. 

Stwierdziła, że nie jest to sprawiedliwe, ponieważ inni nauczyciele nie mogą mieć tylu 

nadgodzin, a w tej sprawie nie jest to przestrzegane. Można było wcześniej zająć się tą 

sprawą, pozwolić panu Kędzierskiemu pracować w ramach 2 czy 3 nadgodzin, a resztę robić 

w ramach umowy zlecenia.  

Andrzej Pyzik – radny  

Odpowiedział, że czuje się podstawiony pod ścianą i uważa, że ta zmiana powinna być 

przeniesiona na kolejną sesję. Dopytywał, czy jeśli kwota ta wynosiłaby 50 tys. zł, to też 

trzeba byłoby to przegłosować, bo kiedyś podjęto taką a nie inna decyzję o zatrudnieniu 

instruktora? Rozmawiano o tym, że nauczyciele nie mogą mieć dużej ilości nadgodzin, a teraz 

stało się inaczej.  

Jerzy Dudzic – radny 

Poinformował radnych, ze jego zdaniem nie ma znaczenia czy to są nadgodziny, czy inne 

formy umowy o wykonanie tej pracy i należy patrzeć na koszt ogólny, jaki był przeznaczony 

na prowadzenie orkiestry. Jeżeli okazałoby się, że pieniądze przeznaczone na ten cel są nie 

adekwatne do uzyskanych efektów pracy, że instruktorzy nie prowadzili zajęć, że mimo tego, 

że powinni dłużej pracować nie wykorzystywali w pełni tych godzin to można by postawić im 

zarzut niedopełnienia obowiązków. W takim przypadku komisja rewizyjna powinna się tym 

zająć, wysłuchać osób zainteresowanych sprawą i wszystko wyjaśnić. Ale jeżeli wszystko 

było zrobione zgodnie z ustaleniami, to nie widzi problemu.   

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Jej zdaniem w tym przypadku nie ma powodu, aby komisja rewizyjna musiała zająć się 

wyjaśnieniem tej sprawy, ponieważ na pewno nie było w tym przypadku żadnego nadużycia. 

Stwierdziła, że rozumie intencje radnego Pyzika, ponieważ budżet jest bardzo skromny, a to 

nie są małe koszty. Porównała wysokość kwoty potrzebnej na utrzymanie instruktorów 

zajmujących się orkiestrą z taką samą kwotą zaplanowaną w nowym budżecie na sport. 

Zaproponowała, aby radni indywidualnie przemyśleli tę kwestię i wyciągnęli własne wnioski. 

Przybliżyła inspektor ds. oświaty temat, o którym mowa i poprosiła, o wypowiedzenie się w 

tej sprawie. 

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. oświaty 

Powiedziała, że oświata zawsze była kontrowersyjnym tematem, ponieważ jest najdroższa, 

jeżeli chodzi o utrzymanie. W przypadku orkiestry prowadzonej przez pana Kędzierskiego 

treść przerosła formę lub forma przerosła treść. Chodzi o to, że z kilku godzin, które były 



 8 

przeznaczone na prowadzenie orkiestry dla dzieci zrodziła się orkiestra, która jest orkiestrą 

reprezentująca naszą gminę. Występuje na uroczystościach nie tylko gminnych, ale również 

poza granicami gminy. Stwierdziła, ze należy zastanowić się nad finansowaniem tej orkiestry. 

Być może można by zostawić kilka godzin w formie Karty Nauczyciela, jako nadgodziny na 

zajęcia dla dzieci młodszych. Pozostałe godziny, nie dotyczyłyby oświaty, więc środki 

należałoby znaleźć z innych źródeł. Trzeba to przemyśleć, bo nie można pozwolić na to, aby 

orkiestra umarła śmiercią naturalną, tym bardziej, że zdobywa rozgłos, a naszej gminie taki 

rozgłos jest potrzebny.  

Jan Surdyka – wójt 

Zaproponował, aby pani dyrektor ZS w Rzęczkowie przedstawiła informację, czy orkiestra za 

swoje występy zarabiała dodatkowe środki. Stwierdził, że być może radni inaczej do tego 

podejdą.  

Małgorzata Jaśkiewicz – dyrektor ZS w Rzęczkowie 

Odpowiedziała, że orkiestra prowadzi wyjazdy zarobkowe, kiedy zapraszana jest poza teren 

gminy. Uzyskano dochód ok. 2 tys. zł. Część tych środków przeznaczana jest na transport, a 

część przeznaczana jest na bieżące naprawy, aby nie obciążać budżetu gminy. Planuje się 

zakup dodatkowych mundurów, ponieważ w tym roku jest 15 osób dodatkowego naboru z 

Zespołu Szkół w Rzęczkowie. Orkiestra dopiero zaczyna swoją działalność i powoli nabiera 

rozgłosu. O kalkulacji zarobionych i wydanych środków przez orkiestrę będzie mogła 

powiedzieć po przygotowaniu specjalnego sprawozdania. Nie bez znaczenia jest fakt, że na 

99% w przyszłym roku orkiestra pozyska 30 tys. zł w ramach projektu napisanego przez pana 

Kędzierskiego na rzecz orkiestry. Zaznaczyła, że to znacznie przekracza koszt wynagrodzenia 

instruktorów.   

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytał, na co konkretnie będą przeznaczone pozyskane środki. 

Małgorzata Jaśkiewicz – dyrektor ZS w Rzęczkowie 

Odpowiedziała, że na instrumenty, ponieważ dochodzą nowi uczniowie do orkiestry i po 

prostu ich nie starcza. Stwierdziła, że szkoda byłoby, aby orkiestra została rozwiązana nawet 

ze względu na to, że urząd gminy przeznaczył potężne środki na jej działalność. Wyjaśniła, że 

instrumenty są bardzo drogie, mundury, które zostały zakupione również dużo kosztowały, 

ale dzięki temu orkiestra pięknie się prezentuje.  

Maria Karpińska – dyrektor GOKiS 

Wtrąciła, że mundury zostały zakupione ze środków kultury w zeszłym roku i nadmieniła, że 

instrumenty są również na wyposażeniu GOKiS-u.  

Małgorzata Jaśkiewicz – dyrektor ZS w Rzęczkowie 

Stwierdziła, że jeżeli chodzi o mundury i wydatkowanie środków to i tak są one gminne. 

Środki dla szkół i na kulturę pochodzą przecież z budżetu gminy. Jeśli chodzi o zakup 

mundurów czy instrumentów decyzje zawsze konsultowane są z wójtem.   

Andrzej Pyzik – radny  
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Ponowił swoje pytanie, dlaczego pan Kędzierski zatrudniony jest z Karty Nauczyciela i ma 

tyle godzin dodatkowych. Dopytywał, czy instruktor musi mieć 9 godzin, czy może mieć 

mniej, a ktoś może być zatrudniony na umowę zlecenie.  

Marcin Kędzierski – radny  

Stwierdził, że nie chciał zabierać głosu w tej sprawie, ponieważ również nazywa się 

Kędzierski, ale cały czas drążony jest ten sam temat. Powiedział, że instruktor zarabia 500 zł i 

wykonuje jakąś pracę, natomiast jego kuzyn Krzysztof Kędzierski jest kapelmistrzem i też 

wykonuje pewną pracę, dodatkowo jeżdżąc z dziećmi. Nie sądzi, że pan Krzysztof poświęca 

orkiestrze tylko 9 godz., ale na pewno jeszcze więcej i zarabia 1000 zł, wiec nie rozumie, o 

czym tu mowa.  

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. oświaty 

Powiedziała, że trzeba zauważyć, ze szkoła jest ośrodkiem kulturotwórczym i trzeba docenić 

to, że pan Kędzierski skupia wokół siebie nie tylko młodzież szkolną, ale również młodzież 

starszą. Warto jest krzewić takie postawy. Jeżeli chodzi o finanse można je rozgraniczyć. 

Należy zadać sobie pytanie jak rozgraniczyć te godziny, kiedy pan Krzysztof pracuje z 

młodzieżą szkolną a kiedy z młodzieżą starszą.  

Marcin Kędzierski – radny  

Stwierdził, że właśnie tylko tę kwestię należy rozwiązać.  

Mirosław Trzybiński – radny  

Poprosił dyrektor GOKiS-u o informację, w jaki sposób finansowany jest zespół Melodia, 

który prowadzi.  

Maria Karpińska – dyrektor GOKiS 

Poinformowała radnych, że zespół Melodia powstał w marcu br. Na dzień dzisiejszy skupia 

18 osób. Zespołowi udało się wyjechać na wojewódzki festiwal twórczości ludowej do 

Karolewa. W ubiegłą niedzielę cały dzień od rana do wieczora zespół występował na 

Brodnickich Katarzynkach. Finansowo wygląda to tak, ze zespól płaci za autobus pewne 

środki, ponieważ gmina troszeczkę pomaga. Natomiast, jeśli chodzi o kwestie finansowe 

brania udziału w przeglądach piosenki uczestnicy pokrywają wyjazdy z własnej kieszeni. 

Dodała, że jest dyrygentem i zespół jest jakoby jej dzieckiem, a ona nie ma z tego żadnych 

profitów. Kocha to, co lubi i jest dumna, że może promować na przeglądach gminę Zławieś 

Wielka i GOKiS. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Chciałaby podsumować, ale nie chce narzucać innym swojej wizji. Poprosiła więc wójta, aby 

wypowiedział się czy widzi jakieś rozwiązanie tej kwestii.  

Jan Surdyka – wójt 

Potwierdził słowa przewodniczącej, ze orkiestra musi istnieć. Stwierdził, ze finansowanie 

orkiestry odbyło się tak, a nie inaczej, ponieważ były twarde negocjacje pomiędzy urzędem a 

panem Kędzierskim, który na inne zasady finansowania się nie zgadzał. Ma on swoje zasady, 

odpowiednio się ceni i powiedział, że inaczej nie będzie pracował jak tylko za takie 

wynagrodzenie. Na przełomie ubiegłego a br. roku takie podjęto decyzje. Stwierdził, że 

trwająca debata daje do myślenia, co dalej z tym zrobić. Zaznaczył natomiast, że nie chce, aby 
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orkiestra się rozpadła, a do tematu trzeba podejść bardzo ostrożnie. Powiedział, ze nie ma 

ludzi niezastąpionych. Nie jest wiadomym czy inny instruktor, który zająłby się orkiestrą za 

mniejsze pieniądze osiągnąłby takie czy wyższe efekty. Trzeba zastanowić się i zostawić całą 

sprawę na barkach wójta i dyrektora szkoły, aby temat przeanalizować dokładnie i wysunąć 

wnioski. Wyraził nadzieję, że wszystkie przedstawione dokumenty rzucą inne światło na całą 

sprawę. Powiedział, że na tym należy zakończyć dyskusję, ponieważ szkoda na nią czasu, a 

on wraz z panią dyrektor ZS w Rzęczkowie wszystko przeanalizuje.   

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Podziękowała za wypowiedź dodała ze zgadza się z wójtem w tej sprawie. Kwotę 23 tys. zł, 

należy zapłacić, ponieważ zadanie zostało wykonane. Powiedziała, że należy jednak 

zastanowić się nad tym jak od 1 stycznia nowego roku to zmienić. Zapytała czy radny Pyzik 

jest usatysfakcjonowany tym, co zostało wypracowane czy składa jeszcze jakiś wniosek w 

tym temacie.  

Andrzej Pyzik – radny  

Odpowiedział, że słowa wójta mu wystarczą, ale chciałby jeszcze poruszyć kwestię 

instrumentów. Wiadomym mu jest, że sprzęt podlega pod panią Karpińską a nie pod szkołę, 

dlatego powinno się dokładnie wyjaśnić, kto jest właścicielem sprzętu, żeby do GOKiS-u nie 

wrócił złom.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Odpowiedziała, że sprzęt jest własnością gminy, a że mieści się dla przykładu w sali 31 czy 

innej nie ma znaczenia. Uważa, że nie ma żadnych obaw, co do sprzętu. Powróciła do 

omawiania projektu uchwały. 

Rozwinęła się dyskusja dotycząca zmian w budżecie na 2012 r. W dyskusji udział wzięli: 

radny Trzybiński, wójt Jan Surdyka oraz asystent Krzysztof Rak.   

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Stwierdziła, że dyskusja dotycząca projektu tej uchwały została wyczerpana. Odczytała, więc 

treść projektu.   

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy liczbą 13 głosów za i jednym 

wstrzymującym się podjęła 

uchwałę Nr XIX/121/2012 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu gminy Zławieś Wielka na 2012 r. 

Ad. 5 Analiza funkcjonowania systemu oświaty w gminie Zławieś Wielka. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poprosiła inspektor oświaty o przedstawienie tematu.  

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. oświaty 

Na podstawie załączonej analizy omówiła zagadnienie.  

Mirosław Trzybiński – radny  

Zapytał ile dzieci niepełnosprawnych jest na ternie gminy. 



 11 

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. oświaty 

Odpowiedziała, że liczba takich dzieci niestety się zwiększa, sporo osób nie ujawnia się. Są 

osoby, które pobierają zasiłki, ale nie wie ile konkretnie jest wszystkich dzieci 

niepełnosprawnych. Poinformowała radnych, że ma wiedzę tylko o dzieciach dojeżdżających 

do innych szkół i jest ich ponad 10. Zapewniła, że na terenie gminy działają organizacje, które 

zajmują się takimi dziećmi. Powiedziała, że rozmawiając na ten temat nie skupia się na 

liczbach tylko myśli o dzieciach i ich rodzicach.  

Jarosław Karczewski – radny 

Po przeanalizowaniu analizy otrzymanej od pani inspektor nasunęło mu się pytanie czy jeśli 

chodzi o wyniki egzaminów jest lepiej czy gorzej.  

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. oświaty 

Delikatnie mówiąc powiedziała, że wyniki nie są rewelacyjne. Stwierdziła, że starała się 

obiektywnie opracować tę analizę. Nie ustosunkowywała się do żadnej ze szkół, ponieważ 

dopiero po wdrożeniu systemu naprawczego w przyszłym roku, po otrzymaniu wyników z 

egzaminów, będzie mogła ocenić szkoły. 

Jarosław Karczewski – radny 

Dopytywał, czy nauka w naszej gminie idzie ku lepszemu. 

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. oświaty 

Odpowiedziała, że w najbliższym czasie postara się odpowiedzieć na to pytanie. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Powiedziała, że nie dziwi się pani inspektor, że nie oceniła tych wyników, ponieważ po 

przepracowanym roku taka ocena jest ciężka do zrobienia. Program naprawczy powinien 

przynieść oczekiwany skutek i dopiero po dłuższym czasie będzie można ocenić, co się 

zmieniło. 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zapytała, jaka jest liczba dzieci, które czekają na miejsce do przedszkola. Poprosił o 

odpowiedź na pytanie, czy gmina dopłaca do dzieci, które są zameldowane na terenie gminy, 

a uczęszczają do szkoły poza terenem gminy.  

Andrzej Pyzik – radny  

Zapytał, dlaczego szkoła w Siemoniu, jeśli chodzi o wyniki wypadła najlepiej, od czego jest 

to zależne. 

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiadając na pytanie radnego Pawlikowskiego powiedział, że dopłacamy przedszkolom 

spoza gminy, do których uczęszczają dzieci z naszej gminy. W Toruniu jest ok. 50 dzieci, do 

których się dopłaca, a w Bydgoszczy 25. Poinformował radnych, że ogólna dopłata wynosi 

ok. 389 tys. zł.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  
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Kontynuując temat oświaty powiedziała, że należałoby pomyśleć o inicjatywie pani inspektor 

dotyczącej wczesnego wspomagania. Powiedziała, że warto byłoby utworzyć, chociaż jeden 

taki oddział na terenie gminy.  Spotkałoby się to z aprobatą radnych, pana wójta i wszystkich 

osób zainteresowanych.  

Joanna Michalska – dyrektor Gminnego Przedszkola w Złejwsi Małej 

Odpowiedziała, że co roku w kwietniu prowadzona jest rekrutacja dzieci do przedszkola. 

Powoływana jest specjalna komisja. W tym roku na listę oczekujących trafiło 19 dzieci. Do 

września zmieniło się dużo, ponieważ część zrezygnowała z różnych przyczyn. We wrześniu 

lista została skrócona do 9 dzieci W ciągu roku również były różne rotacje i na dzień 

dzisiejszy cała lista dzieci oczekujących jest zlikwidowana. Wiadomym jest, że w ciągu roku 

dochodzą nowe podania, nawet dzieci urodzonych w 2012 roku. Dzieci 3 letnich, które 

mogłyby już przyjść do przedszkola jest ok. 5. Podkreśliła, że należy pamiętać, że 

ustawodawca pracuje bardzo ciężko nad tym, żeby do przedszkola trafiały dzieci już 2 letnie, 

dlatego problem miejsc w przedszkolu będzie się pogłębiał. Tym bardziej może tak być, 

ponieważ dzieci 6 letnich, które od przyszłego roku pójdą, do I klasy jest tylko 9, a dzieci 5 

letnich, które będą miały prawo uczęszczać do przedszkola w przyszytym roku jest ok. 40. 

Kolejna rekrutacja, która będzie, na pewno okaże się niekorzystna dla rodziców, ponieważ 

miejsc w przedszkolu będzie mało. Poinformowała, że czesne wynosi 105 zł za pierwsze 

dziecko, a za drugie dziecko 90 zł. Dodatkowo rodzice płacą 4,5 zł. dziennej stawki 

żywieniowej, kwota ta jest ruchoma w zależności od ilości dni roboczych w miesiącu. 

Podsumowała więc, że koszt pobytu dziecka w przedszkolu wynosi ok. 200 lub 210 zł.  

Katarzyna Rezmer – radna 

Zapytała, jaka kwota przypada na jedno dziecko rocznie uczące się poza terenem gminy. 

Kierując pytanie do inspektor oświaty, zapytała czy w związku z tym, że spada liczba dzieci 

uczących się jest możliwość utworzenia w niektórych szkołach punktów przedszkolnych lub 

przedszkoli.  

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. oświaty 

Odpowiedziała, że jest taka możliwość. Nawet w szkołach toruńskich tworzy się takie 

oddziały przyszkolne.  

Katarzyna Rezmer – radna 

Zapytała, ile szkół w naszej gminie skorzystało z programu „Radosna szkoła”. A jeżeli są 

takie, które nie skorzystały to, dlaczego.   

Małgorzata Kapsa – inspektor ds. oświaty 

Odpowiedziała, że z programu korzystały szkoła z Przysieka, Rzęczkowa i Siemonia. Dodała, 

że jest wiele takich programów, z jednych szkoły korzystają a z innych nie. Pochwaliła szkołę 

w Rzęczkowie, która bierze udział w programie „Cyfrowa Szkoła”. Dodała, że jest to jedyna 

szkoła w rejonie która dostała się do tego programu, ponieważ nawet toruńskie szkoły nie 

zostały zakwalifikowane. 

Katarzyna Rezmer – radna 

Stwierdziła, że należy zacząć od tych najmłodszych dzieci, aby przyciągać je do szkół w 

naszej gminie.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  
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Odpowiedziała, że jest to słuszna uwaga. Powiedziała, że mamy panią inspektor, która pełni 

funkcję ds. oświaty i na pewno będzie mobilizowała szkoły do tego, aby pozyskiwały one jak 

najwięcej środków z zewnątrz.  

O godzinie 16:35 ogłoszono 10 minutową przerwę. Po przerwie przewodnicząca 

powróciła do przerwanego punktu podjęcie uchwał.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poinformowała obecnych, że projekt uchwały w sprawie stawek podatku od nieruchomości 

był szeroko dyskutowany na wspólnym posiedzeniu komisji. Zapytała, czy mimo tego radni 

mają pytania do projektu.  

O godzinie 16: 50 salę obrad opuścił radny Jarosław Karczewski. 

Piotr Pawlikowski – radny 

Zawnioskował, aby nie odczytywać treści uchwał.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania rada gminy jednogłośnie przyjęła wniosek radnego.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XIX/122/2012 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała czy ktoś z radnych chciałaby zabrać głos do projektu uchwały numer 3.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XIX/123/2012 

w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poprosiła pracownika urzędu o krótkie omówienie kolejnego projektu uchwały.  

Małgorzata Kulas – inspektor ds. wymiaru podatków i opłat lokalnych.   

Na podstawie uzasadnienia omówiła obecnym treść uchwały w sprawie obniżenia średniej 

ceny skupu żyta.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XIX/124/2012 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poinformowała obecnych, ze projekt uchwały w sprawie opłaty targowej, był również szeroko 

dyskutowany na wspólnym posiedzeniu komisji. Zastanawiano się czy podejmować tę 

uchwałę, czy nie, ale jednak postanowiono, żeby zostawić uchwałę tak jak jest w porządku 

obrad.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 
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uchwałę Nr XIX/125/2012 

w sprawie opłaty targowej 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Powiedziała, że do kolejnego projektu uchwały radni otrzymali wcześniej informacje, aby 

mogli porównać jak stawki wyglądały w ubiegłym roku i co się zmieniło w uchwale obecnie. 

Powiedziała ze stawki od środków transportowych wzrosły średnio o 4  %.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XIX/126/2012 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i zwolnień 

w tym podatku 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poinformowała radnych, że w wyniku dyskusji na komisji do porządku obrad wprowadzono 

kolejną uchwałę w sprawie podatku od posiadania psów. 

O godzinie 17: 10 na salę obrad powrócił radny Jarosław Karczewski. 

Odczytała przykładowe stawki za posiadanie psa, które są w innych gminach. Powiedziała, że 

zdecydowano o podjęciu tej uchwały, ponieważ może to zasilić budżet gminy. Stwierdziła, że 

na pewno są takie osoby, które były przyzwyczajone w innych miejscach zamieszkania do 

uiszczania takiej opłaty. Podsumowując powiedziała, więc, że nic nie stoi na przeszkodzie, 

aby taką uchwałę podjąć. Dodała, że od przyszłego roku planuje się uporządkowanie spraw 

dotyczących bezpańskich psów i być może pomoże to usprawnić działania.  

Małgorzata Kulas – inspektor ds. wymiaru podatków i opłat lokalnych.   

Opowiedziała, o zwolnieniach w tym podatku.  

Jerzy Dudzic – radny 

Zapytał, czy jest wiedza na temat ile psów w latach ubiegłych było opodatkowanych.  

Małgorzata Kulas – inspektor ds. wymiaru podatków i opłat lokalnych.   

Odpowiedziała, że w roku 2011 stawka wynosiła 25 zł. za jednego psa, a podatek zebrano na 

kwotę 425 zł za 17 psów. W 2010 roku zebrano 312,50 zł. przy tej samej stawce, z tym, że 

pobrano opłatę za rok od 12 psów i za pół roku od 1 psa.  

Jerzy Dudzic – radny 

Po wysłuchaniu ww. informacji zawnioskował o wykreśleniu tej uchwały z porządku obrad.  

Andrzej Pyzik – radny  

Powiedział, że uważa, że uchwała powinna zostać podjęta, ponieważ uporządkuje to temat 

nadmiernej ilości psów posiadanych przez mieszkańców. Stwierdził, że sołtysi będą zacierać 

ręce, ponieważ za pobranie opłaty dostaną oni 10% kwoty i na pewno chcieliby, żeby podatek 

ten był wysoki.  

Andrzej Pyzik – radny  
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Odpowiedziała, że nie ma, co przesadzać, ponieważ ciężko jest wyegzekwować podatek za 

posiadanie psa od mieszkańców.  

Jan Surdyka – wójt 

Powiedział, że zdaje sobie sprawę z tego, że być może podjęcie tej uchwały rodzi 

kontrowersje, ale gmina ma ogromny problem z bezdomnymi psami i uważa, że od czegoś 

trzeba zacząć. Stwierdził, że po jej podjęciu mieszkańcy zaczną zdawać sobie sprawę, że za 

posiadanie psa należy zapłacić i nie będzie tylu bezdomnych psów. Dodał, że osobiście jest za 

podjęciem tej uchwały.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poprosiła o głosowanie w sprawie wniosku złożonego przez radnego Dudzica w sprawie 

wykreślenia z porządku obrad punktu dot. podjęcia uchwały od posiadania psów. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania stwierdzono, że 11 radnych głosowało przeciw 

uwzględnieniu wniosku, 1 radny glosował za i 2 radnych wstrzymało się od głosu. 

Powiedziała, że należy więc podjąć decyzję o wysokości stawki.  

Bogdan Pawłowski – radny 

Zaproponował, aby w przyszłości zastanowić się nad oznakowaniem psów. Stwierdził, że 

nieoznakowane psy można byłoby przekazywać do schroniska. Dodał, że oznakowanie psów 

pomogłoby uporządkować problem ich bezdomności. 

Po podjęciu decyzji o kwocie 25 zł jako stawce rocznej za posiadanie psa rada gminy 

przystąpiła do głosowania. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy liczbą 12 głosów za, 1 głosie przeciw 

oraz 1 wstrzymującym się podjęła 

uchwałę Nr XIX/127/2012 

w sprawie opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poinformowała radnych, że uchwała w sprawie obwodów głosowania była szeroko 

dyskutowana na wspólnym posiedzeniu komisji i zapytała, czy radni chcieliby mimo tego 

zadań pytania do projektu. Z uwagi na to, że radni nie mieli pytań do uchwały 

przeprowadzono głosowanie.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XIX/128/2012 

w sprawie obwodów głosowania 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Omówiła treść uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Zławieś 

Wielka. Dodała, że radni mieli czas na zapoznanie się ze sprawą, ponieważ odpowiednio 

wcześnie otrzymali materiały wyjaśniające. Otworzyła dyskusję na zasadnością lub 

niezasadnością skargi.  

Piotr Pawlikowski – radny 
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Złożył wniosek o uznaniu skargi, jako niezasadnej, ponieważ nie raz rada gminy miała 

doczynienia z tym panem. Po przeanalizowaniu postawionych zarzutów, stwierdził, że nie 

widzi możliwości, aby skargę zaopiniować pozytywnie. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Odczytała treść uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy liczbą 13 głosów za i 1 

wstrzymującym się przyjęła 

uchwałę Nr XIX/129/2012 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Zławieś Wielka 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Poinformowała radnych, że projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

miejscowego szeroko omówiono na wspólnym posiedzeniu komisji. Zapytała, czy mimo tego 

radni mają pytania do projektu. Ze względu na to, że nikt z radnych nie miał uwag odczytała 

temat uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XIX/130/2012 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części działek położonych w centralnej części miejscowości Stary 

Toruń oraz części działek położonych w zachodniej części miejscowości Czarnowo – 

gmina Zławieś Wielka 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Wyjaśniła, że chcąc uzyskać dofinansowanie do inwestycji pn. budowa boiska 

wielofunkcyjnego w miejscowości Rzęczkowo do wniosku należy dołączyć uchwalę o jego 

ogólnodostępności. Zapytała, czy ktoś chce zabrać głos w tej sprawie. Nikt z radnych nie 

zabrał głosu odczytała, więc projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie przyjęła 

uchwałę Nr XIX/131/2012 

w sprawie ogólnodostępności boiska w miejscowości Rzęczkowo objętego wnioskiem  

o dofinansowanie pn. "Budowa boiska wielofunkcyjnego w miejscowości Rzęczkowo"  

w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi” objętego Programem Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2007 – 2013 

Ad. 8 Informacja o pracy wójta między sesjami. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Przedstawił informację o pracy wójta między sesjami. 

Informacja w załączeniu do protokołu 

Piotr Pawlikowski – radny 

Poprosił o więcej informacji na temat WOŚP, która ma być organizowana w gminie oraz 

zapytał, jakie są wyniki rozmów z przedstawicielami LGD. 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  
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Chciałaby, aby wójt opowiedział o spotkaniu z rolnikami z Litwy. 

Jan Surdyka – wójt gminy 

Poinformował radnych, że Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy zagra tym razem w WDK-u 

w Górsku. Dodał, że powołano go, aby przewodniczył sztabowi. Powiedział, że, jak co roku 

harcerze włączą się w organizację imprezy. Zaprosił wszystkich do wspólnego grania. Jeśli 

chodzi o LGD powiedział, że w rozmowach toczyły się tematy odsuwania przez zarząd jego 

osoby, jako wójta od prac w LGD.  Powiedział, że na spotkaniu podnoszono sprawę jego 

uczestnictwa w zarządzie, ponieważ nadal nie jest on członkiem zarządu stowarzyszenia. 

Poruszano również kwestię szkolenia, które ma odbyć się w Ostromecku, a organizowane jest 

przez Lokalną Grupę Działania.  Poinformował radnych, że będzie domagał się, aby nasza 

gmina czynnie uczestniczyła w działaniach, LGD, ponieważ jest również jej założycielem.  

Piotr Pawlikowski – radny 

Powiedział, że z tego, co się orientuje, w zarządzie LGD są przedstawiciele wszystkich gmin, 

które są jego członkami. Stwierdził, że skoro nasza gmina jest tam niemile widziana, to 

powinniśmy odłączyć się od stowarzyszenia.  

Jan Surdyka – wójt gminy 

Odpowiedział, że nasza gmina, wzmocni działania i sytuacja się poprawi. Poinformował 

obecnych, że stowarzyszenie ma do rozdysponowania ok. 800 tys. zł i osobiście chciałby, aby 

jak najszybciej podzielić te środki, ponieważ dzięki nim będzie można wyremontować 

GOKiS. Niestety zarząd LGD bardzo mocno przeciąga ogłoszenie konkursu w celu 

pozyskania tych funduszy. Zapewnił, ze podjął działania w tej sprawie i ma nadzieję, że jak 

najszybciej współpraca z zarządem LGD się poprawi. Odnosząc się do pytania pani 

przewodniczącej odpowiedział, że spotkanie z rolnikami zorganizowała firma „Bayer”. 

Powiedział, że powitał ich na naszym terenie i przedstawił im krótką historię gminy. Dodał, 

że są to rolnicy, którzy dysponują areałem od 100 do 1000 hektarów, a grunty na ich terenach 

są bardzo tanie, kiedy dowiedzieli się ile u nas kosztuje hektar ziemi byli zszokowani. Grupa 

ta była bardzo krótko na naszym terenie, nie zdążyła skorzystać z zaproszenia pana 

Gajdemskiego w celu zobaczenia przetwórstwa owocowo-warzywnego, ponieważ jechała na 

kolejne spotkania do Torunia.  

Mirosław Trzybiński – radny  

Zapytał, jakie są ustalenia po rozmowach z panem Roliradem.  

Jan Surdyka – wójt gminy 

Odpowiedział, że po negocjacjach pan Rolirad zgodził się uzbroić wykopany przez niego rów 

w drenaż i zostanie on przykryty ziemią.  

Nikt z radnych nie miał więcej pytań do wystąpienia pana wójta. 

Ad. 9 Wolne wnioski i zapytania 

Mirosław Trzybiński – radny  

Zapytał, czy byłaby możliwość otrzymania od firmy pana Widucha krzeseł przeznaczonych 

do zniszczenia. Zaznaczył, że wniosek ten zgłaszały mu panie z KGW Toporzysko. Zapytał 

również, czy udałoby się załatwić piec nadmuchowy do świetlicy w Toporzysku.  
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Andrzej Pyzik – radny  

Podziękował wójtowi, za udrożnienie rowu melioracyjnego przy ulicy Cedrowej i poprosił, 

aby ktoś z urzędników wpłynął na mieszkańca tej ulicy, aby udrożnił jego dalszą część.  

Piotr Pawlikowski – radny 

Korzystając z okazji poprosił o przekazanie podziękowań Gminnej Spółce Wodnej za pomoc 

w odwodnieniu terenu przy świetlicy wiejskiej w Łążynie. 

Teresa Balicka – radna 

Dołączyła się do podziękowań i podziękowała wójtowi, za szybkie zorganizowanie zmiany 

wejścia do centrali TP w świetlicy w Rzęczkowie.  

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała, na jakim etapie jest sprawa regulacji odciągów od anten stawianych przy 

świetlicach wiejskich.  

Jan Surdyka – wójt gminy 

Odnosząc się do pytania radnego Trzybińskiego powiedział, że rozmawiał z panem 

Widuchem telefonicznie i nie widzi on przeszkód na spotkanie i rozważenie tej kwestii. Jeśli 

chodzi o sprawę ogrzania pomieszczeń w świetlicy w Toporzysku, jest on za tym, żeby koło 

gospodyń spotykało się i nie widzi przeszkód, aby to załatwić. Korzystając z udzielonego mu 

głosu poinformował radnych o kosztach i potrzebach oświetlania ulic na terenie gminy.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa  

Odpowiadając na pytanie pani przewodniczącej powiedział, że uwagi dotyczące masztów 

zostały przekazane wykonawcy do realizacji. Po rozmowach telefonicznych z 

przedstawicielem firmy, został poinformowany, że firma wykonuje zalecenia urzędu. Dodał, 

że więcej informacji na ten temat będzie miał na początku grudnia, ponieważ do końca 

listopada został określony termin naprawy wszystkich usterek. 

Małgorzata Wiśniewska – radna 

Ponownie zgłosiła problem nienaprawionego placu zabaw przy szkole w Przysieku.   

Wioleta Warzocha – sołtys 

Zapytała, czy można by obniżyć cenę żyta do naliczenia czynszu dzierżawnego za działki, 

które dzierżawią rolnicy od gminy znajdujące się za wałem, ponieważ jest to teren zalewowy.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa  

Odpowiedział, że musi to sprawdzić.  

Mirosław Trzybiński – radny  

Zapytał czy znalazłyby by się jeszcze środki w budżecie na wymianę drzwi w świetlicy w 

Toporzysku.  

Jan Surdyka – wójt gminy 
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Powiedział, że poprosi pana Brzozowskiego o kalkulację, jakie środki były wydatkowane na 

remont świetlicy i zastanowi się nad tym czy coś uda się zrobić w tej kwestii. Dodał, że w tej 

chwili nie jest w stanie odpowiedzieć.  

Robert Swiontek Brzezinski – dyrektor ZS w Złejwsi Wielkiej 

Podziękował za zrobienie ronda dla autobusów wokół Astrobazy. Poinformował radnych, że 

w jego szkole przybywa dzieci i zapytał, jakie są plany na najbliższe lata budżetowe. 

Dopytywał czy w szkole w Złejwsi zaadoptowane zostanie poddasze w celu uzyskania 

większej ilości pomieszczeń czy planuje się remont starej szkoły. Jego zdaniem tańszym 

kosztem można podnieść poddasze o jedną kondygnację, a z drugiej strony pilniejsza sprawą 

jest remont starej szkoły.   

Jan Surdyka – wójt gminy 

Odpowiedział, że tak jak pan dyrektor również myślał nad tymi tematami. Do budżetu na 

przyszły rok zaproponował jednak zabezpieczenie środków na wykonanie dokumentacji na 

remont starej szkoły. Stwierdził, ze są tam katastrofalne warunki i trzeba się tym zająć. Co do 

kwestii rozbudowy powiedział, ze zdaje sobie sprawę z tej potrzeby, ale jak wiadomo 

fundusze są ograniczone.  

Ad.10 

Zamknięcie obrad XIX sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 
 

Małgorzata Kutnik – przewodnicząca Rady Gminy  

Zapytała, czy obecni mają jeszcze pytania do omówionych tematów. Ze względu na to, że 

nikt z uczestników sesji nie miał więcej pytań o godzinie 18: 15 zakończyła obrady XIX sesji 

Rady Gminy. 

 

Protokołowała: 

Sylwia Sypek 

 

 

 

 

 

 

 


